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Ob novem letu 1993
Če odmislimo pomladansko zamenjavo republiške vlade ter 

nedavne decembrske volit\’e in vse, kar se je v zvezi z njimi 
dogajalo, lahko leto 1992 označimo kot čas umirjenega 
naraščanja gospodarske in socialne, s tem pa tudi družbene 
krize. To krizo v prostoru naše občine potrjuje vse večje 
število brezposelnih, ki se že bliža številki 700. Deležni smo 
bili mačehovskega odnosa države do proračuna, ki nas je 
uvrstila med občine, ki smejo imeti dovoljen obseg javne 
porabe le 90% od povprečja v republiki in nas s tem oškodo
vala za 32 milijonov tolarjev. Velika suša pa je izredno 
prizadela kmečko prebivalstvo, ki mu je bila pomoč iz repu
blike kot tudi iz proračuna le revno odmerjena.

Tolažimo pa se lahko z dejstvom, da v občini kljub izgubam 
v nekaterih podjetjih ni prišlo do nobenega stečaja in večjega 
odpuščanja delavcev, za kar so prav gotovo v največji meri 
zaslužni direktorji in njihove ekipe. Povečalo se je število 
samostojnih obrtnikov in podjetnikov, izvedenih je bilo nekaj 
pomembnejših komunalnih del, kot je oskrba z vodo iz novega 
zajetja za več kot polovico občine, modernizacija nekaterih 
cest; izdelanih je bilo nekaj zanimivih programov (občina 
Trebnje - zdrava občina, program razvoja turizma, program 
raziskav doline Temenice, projekt deponije komunalnih od
padkov, idejni projekt doma starejših občanov). Dokaj razgi
bano in uspešno je bilo tudi kulturno in športno življenje.

In kako v letu 1993?
Ob realnem zmanjšanju sredstev za javno porabo, ki se bo 

prav gotovo nadaljevalo tudi v letu 1993, bomo zahtevali, da 
vlada tudi občini Trebnje prizna dovoljeno porabo vsaj v taki 
višini, ki bo dosegla povprečno porabo na prebivalca v 
državi. Le na ta način bo možno pristopiti k uresničevanju 
nekaterih za občino pomembnih programov. Od republiške 
vlade bomo zahtevali tudi, da izpolni svoje že sprejete obve
znosti do sofinanciranja gradnje doma starejših občanov.

V zimskih in pomladnih dneh bomo v večini KS volili nove 
skupščine in svete KS. Upam, da ne bomo odločali tudi za 
krajevne samoprispevke, saj bo sicer kmalu propadlo marsi
kaj, kar je bilo v preteklosti zgrajeno z velikimi žrtvami.

Verjetno pa bo v letu, v katerega vstopamo, najatraktivnejša 
družbeno-politična tema LOKALNA SAMOUPRAVA. Prav 
možno je, da bomo ob koncu leta povabljeni na referendume, 
na katerih bomo odločali o tem, kakšen bo v upravnem smislu 
zemljevid sedanje občine Trebnje.

Ob tej priložnosti izražam čestitke k izvolitvi v državni zbor 
obema poslancema: g. Alojzu Metelku in g. Alojzu Peterletu 
v upanju, da bosta do tega prostora izpolnila volilne obljube. 
Zahvaljujem se vsem občanom, ki so s svojim delom pripo
mogli k uspešnemu delu skupščine, k živahnemu kulturnemu 
in športnemu utripu, k uspešnemu delu KS, društev.

Ob koncu izrekam zahvalo uredniškemu odboru Glasila 
občanov, ki mu je po mnenju mnogih v zelo kratkem času 
uspelo ustvariti za občane zanimivo glasilo.

Vsem občankam in občanom želim, da lepo preživijo božič 
in novoletne praznike, v letu 1993 pa jim želim veliko zdravja 
in uspehov.

Predsednik skupščine občine Trebnje 
Ciril Pungartnik

CD trimo
Vsem delavcem TRIMA, njiho

vim družinam, poslovnim par
tnerjem, kupcem, kooperantom, 
dobaviteljem, štipendistom in 
vsem občanom občine Trebnje 
želimo vesele božične praznike in 
srečno novo leto 1993.

Kako smo volili 
in kdo je bil izvoljen?
6. decembra 1992 so bile razpisane demokra

tične volitve za izbiro poslancev v državni zbor, 
državni svet in za volitve predsednika republike. 
Zakonodaja je določila, da občani občine Trebnje 
volimo v 4. volilnem okraju 6. volilne enote. 6. 
volilna enota s sedežem v Novem mestu je pokri
vala občine: Hrastnik, Trbovlje, Zagorje, Laško, 
Sevnica, Krško, Brežice, Metlika, Črnomelj, No
vo mesto in Trebnje. Območje občine Trebnje je 
v celoti pokril 4. volilni okraj s sedežem v Treb
njem. Taka razdelitev je veljala za volitve v 
državni zbor in za volitve predsednika republike, 
medtem ko smo Trebanjci skupaj z Novomeščani 
volili poslanca, ki nas bo zastopal v državnem 
svetu v 14. volilni enoti s sedežem v Novem mestu.

Volilni okraj Trebnje je od 
petih direktnih mandatov, ki 
so bili podeljeni v 6. volilni 
enoti, dobil dva. To sta: Aloj
zij Metelko za SLS in Alojz 
Peterle za SKD. Dva mandata 
je dobila še občina Hrastnik 
in enega Zagorje, medtem ko 
vse ostale občine v direktnem 
izračunu nimajo svojih pred
stavnikov v državnem zboru. 
Največ glasov v volilni enoti 
Novo mesto so dobili pred
stavniki liste LDS, za njim so 
se uvrstili SKD, nato ZL, 
SLS, SNS itd. LDS kot stran
ka z največjim številom gla
sov je v 4. volilnem okraju - 
Trebnje, dobila 11,86% gla
sov, kar je najmanj v vseh 
enajstih volilnih okrajih, tudi 
ZL se v naši občini ne more 
pohvaliti z uspehom, saj z 
9,09% glasov zaseda 10. me
sto v volilni enoti. Demokrati 
- DS, ki s svojimi rezultati v 
državni niso zadovoljni in jih 
je v Trebnjem zastopal g. Ciril 
Pungartnik, pa so dobili 
11,37% glasov, kar je daleč 
največ v vseh enajstih okra
jih, saj je naslednji kandidat 
prejel le 5,86% glasov. Ravno 
tako je dosegla SDSS v občini 
Trebnje največ glasov, to je 
4.34%.

Rezultati glasovanja za čla
na oz. predstavnika lokalnih

interesov v državnem svetu v 
volilni enoti št. 14 (Trebnje in 
Novo mesto) so taki: 41,13% 
glasov je zbral Tone Hrovat, 
kandidat stranke SLS;
36,08% glasov je zbral Miloš 
Kovačič, kandidat DS;
22,79% glasov je zbral Jože 
Derganc, kandidat LDS. Pri 
tem je potrebno poudariti, da 
so zmago kandidata SLS za
gotovili volivci iz občine 
Trebnje, kjer je kandidat Tone 
Hrovat dobil 54,47% glasov.

Za predsednika republike 
Slovenije so Trebanjci izbrali 
g. Milana Kučana z 52,84% 
glasov, sledi mu g. Ivan Biz
jak s 34,04% glasov, Jelko 
Kacin 5.79%, Stanislav Bu
ser s 3,54% glasov itd.

Volilna udeležba na voliščih 
v občini Trebnje je bila 
88,82% Okrajna volilna ko
misija Trebnje, ki je bila za
dolžena za izvedbo volitev v 
4. volilnem okraju, ugotavlja, 
da so volitve potekale nemo
teno, da so volilni odbori 
opravili svoje delo korektno, 
zaupniki list so delo volilne 
komisije in volilnih odborov 
ocenili kot ekspeditivno in 
natančno.

Janez Slak

DOl Mercator - Kmetijska zadruga Trebnje

Vesel božič in srečno v novem le
tu 1993 želimo vsem članom, de
lavcem, vsem kmetijskim proizva
jalcem na območju občine Treb
nje ter vsem našim kupcem. 
Obiščite naše prodajalne!
Se priporočamo!

M-Kmetijska zadruga Trebnje

Skupščina in Izvršni svet Občine Treb
nje želita vsem občankam in občanom 
vesel božič, veliko osebne sreče, delov
nih uspehov in predvsem sožitja pri na
porih za naše boljše skupno življenje v 
novem letu 1993.

V TEJ ŠTEVILKI:
Rezultati volitev 92 str. 2

REZULTATI VOLILNEGA OKRAJA - TREBNJE ZA PRVIH SEDEM POLITIČNIH STRANK

Kmečka
zadruga
Šentrupert str. 3

Intervju Lojze Peterle str. 4 in 5

Ureditev okolja
kmečke hiše str. 7

Za kulturno
praznovanje brez petard

Zopet je prišel čas, ko bomo eni tako, drugi drugače izražali svoje veselje 
ob bližajočem se novem letu. Tudi letos pričakujemo, da bo ena od takih 
oblik veseljačenja metanje petard in drugih pirotehničnih izdelkov. Kljub 
temu da petarda ali druga podobna eksplozivna telesa sama po sebi ob 
pravilni uporabi niti niso posebej nevarna, je nekaj povsem drugega, če je 
ravnanje s takimi predmeti nepremišljeno, nestrokovno ali celo objestno. Iz 
policijske prakse poznamo veliko primerov, ki so imeli za posledico hude 
telesne poškodbe, invalidnost in materialno škodo zaradi nastalih požarov. 
Navsezadnje tudi metanje petard med ljudi, v javnih lokalih, ponoči ob 
nočnem počitku in na drugih javnih mestih, kjer bi prihajalo do občutnejšega 
motenja mira oziroma ogrožanja varnosti, niso nedolžne stvari.
Zato prosimo vse občane, da se v čim večji meri vzdržijo zgoraj opisanih 
oblik izražanja veselja ob bližajočih praznikih, kajti v nasprotnem primera 
bo potrebno varnost, red in mir zagotavljati tudi z represivnimi ukrepi 
policije.

Zelja vseh nas je, da bi novo leto dočakali zdravo, srečno in zadovoljno.
Policijska postaja Trebnje
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VOLITVE '92 VOLITVE '92 VOLITVE '92

Rezultati glasovanja za poslance v državni zbor po krajev
nih skupnostih občine TVebnje. Analiza zajema le stranke 
oz. kandidate, ki so dosegli več kot 3.5 % glasov.

K.S. ČATEŽ
DZ

1.87*

K.S. DOBRNIČ
C7.

1 jo*

K.S. DOLENJA NEMŠKA

K.S. KNEŽJA VAS
DZ

0.39%

K.S. MIRNA
DZ

K.S. MOKRONOG
DZ

K.S. SVETINJA
DZ

K.S. ŠENTLOVRENC
cz

S. ŠENTRUPERT
DZ

K.S. STEFAN
DZ

K.S. TREBELNO
DZ

K.S. TREBNJE
DZ

DRŽAVNI ZBOR 
LEGENDA:

OSTALI

NAS KLEPET
Kateri dogodek (ali dogajanje) v letu 1992 je najbolj 

zaznamoval vaše poklicno in osebno življenje? Želja za 
prihodnje leto?

Jožica Žabkar, predmetna učitel
jica

Kot človeka, ki vrednoti ljudi 
predvsem po moralnih načelih, so 
me v letošnjem letu najbolj prizadeli 
dogodki na tleh nekdanje Jugoslavi
je. Spadam pač v t.i. povojno gene
racijo, ki je verjela v prijateljstvo 
med vsemi ljudmi ne glede na narod
nost in veroizpoved. Dohodki, ki jih 
vsak dan spremljamo, kažejo dru
gačno podobo. Spoznanje, da je v 
ljudeh toliko sovraštva, toliko hudo
bije, toliko živalskega, meje najbolj 
prizadelo. Prav tako mojo družino.

Čas, ki ga živimo, ni naklonjen 
otrokom. Njihova prihodnost je ne
gotova. Srednje šole so prenapolnje
ne, delovnih mest za tiste, ki se ne 
uspejo vpisati oz. jih ne končajo, ni. 
Želim, da bi se naše gospodarstvi 
čimprej opomoglo in omililo ta prob
lem čeprav se zavedam da bo potre
bovalo predvsem šolane ljudi. 
Učiteljem, ki si prizadevamo, da bi 
se mladi čim več naučili in čimbolje 
pripravili na življenje, pa naj gre 
ustrezno mesto v družbi. V naše šole 
naj se spet vme tisti ustvarjalni ne
mir, ki gaje bilo pred nedavnim kar 
precej.

Pavle Jarc, direktor
Nekaterih stvari preprosto ne mo

reš opraviti zgolj razumsko, pa 
čeprav vnaprej veš, daje matematika 
neizprosna: 460-15=445, pa če 
odštevaš porabljeni denar, semenski 
krompir ali pa ljudi na seznamu, ki 
ga je poslal Zavod za zaposlovanje 
kot ponudbo delovne sile za izvajan
je javnih del. Vse prav, če za temi 
imeni ne zagledaš še toliko in toliko 
ust, še toliko in toliko otroških oči, ki 
ne razumejo... če ne zagledaš 
računov za elektriko, vodo, drva, 
zvezke, čevlje, plašče, kruh, mle
ko...In tako buljiš v tisti seznam in 
bereš imena, enkrat, dvakrat, petkrat, 
vseh 460. Na koncu se spraviš v re
alnost in obkrožiš petnajsterico.

Morda boste porekli, da dramatizi
ram. Ko bi le!

In zato tudi želim, da bi ta seznam 
postal čim krajši.

Marija Berce, kmetovalka
Težko bi kaj posebnega izločila iz 

letošnjega kolobarjenja. Kmetje pač 
navajen vsega in ga le malokaj vrže 
iz ojnic. Preprosto živiš z vedenjem, 
da ima tudi prijazno sonce lahko so
vražen obraz, da se v oblaku lahko 
skriva toča, da se sapica lahko 
sprevrže v uničujoč vihar. Proti ne
katerim pojavom celo znanost še ni
ma učinkovitega dežnika, če pa žeje, 
ni nikoli tistega denatja, da bi se stvar 
udejanila.

Grozno pa je živeti v neurejenih 
razmerah, v negotovosti. Slovenija 
je tako majhna deželica, da se skoraj
da vsi poznamo med seboj, ekonomi
jo pa imamo tako zapleteno, da danes 
ne vemo, kaj se bo dogajalo jutri. To 
me najbolj pritiska k tlom. In name
sto da bi se menih, kako najbolje 
preživeti, vsi, tudi tisti, ki so brez 
svoje krivde na cesti, se prepiramo o 
nepomembnih stvareh, praskamo 
kraste z nezaceljenih ran...

Od ljudi, ki so jih dale te volitve, 
pričakujem predvsem to, da bi se 
zavedali, ne glede na to, kateri stran
ki pripadajo, da so ljudski poslanci - 
politizirajo pa naj po klubih, ob ka
vici ali viskiju. Če pa jih že kdaj 
razganja od prevečne energije, naj 
grejo kakemu kmetu gnoj kidat in 
bosta oba zadovoljna.

Jože Okoren, podpredsednik Zve
ze paraplegikov Slovenije

Kar nekaj dogodkov je bilo, ki so 
vsak po svoje naravnavali tirnice 
zgodovine. In če že Olimpijske igre, 
ki so me medijsko kar omrežile, ne 
štejejo med najpomembnejše, pa so 
slovenske volitve gotovo krepko 
zaznamovale leto, ki se izteka. Z mo
jega zornega kota še posebej zato, 
ker smo paraplegiki kandidirali za 
državni zbor z dvema kandidatoma. 
Čeprav nista uspela, nismo čisto ne
zadovoljni, saj je pomembno že to, 
da smo imeti možnosti kar pomeni, 
da smo za kak korak vseeno bližje 
zavesti, da je zapostavljen invalid, 
najdažji invalid. V Sloveniji nas je 
140.000 in ta številka bi morala 
skrbeti družbo. Predvsem v smislu 
preventive.

Na predvolilnih shodih sem posta
vljal (samo na videz) drobna 
vprašanja, na primer, ali bi se dalo 
kako urediti, da bi v trabanjski kul
turni dom bilo možno priti tudi z 
vozičkom? Pred kratkim so končali 
z urejanjem občinske stavbe. Nihče 
se ni spomnil, koliko pomeni neko
mu, ki je na vozičku, če lahko sam 
opravi kakšno stvar v prometni pi
sarni ali na matičnem uradu. Tudi 
nova stavba, v kateri domuje so
dišče, je prezrla invalide.

Moje želje pričakujejo v tej smeri.

Melita Višček, administratorka
Zame je bil največji dogodek v letu 

1992, ko sem v marcu dobila začasno 
zaposlitev v TOM.-u. Pred tem sem 
bila leto in pol v iskanju. Težko je, da 
ne rečem ponižujoče, za mladega 
človeka, polnega moči, volje in tudi 
sposobnosti, če mora viseti na rodi
teljskih plečih. Mlad človek verjetno 
vse lažje razume kot to, da nima kje 
delati, daje pravzaprav odvečen, da 
bi bilo še najbolje, da te kar ne bi bilo.

Pa si!
In moraš jesti in biti oblečen. In 

moraš imeti krov nad glavo. In moraš 
tudi sicer občutiti, da živiš. In zato 
želiš delati.

Kako bo po novem letu, ne vem. 
Srčno upam, da me bodo pri TOM-u 
še potrebovali. V tem upanju so tudi 
vse moje želje.

Jože Šeničar, policist
Pravzaprav seje proces razpadanja 

bivše Jugoslavije dal kar dosti na
tančno projecirati, niti v najhujši va
rianti pa nisem pričakoval takega iz
bruha nečlovečnosti. In vendar se mi 
zdi še huje to, da ves svet, kateremu 
kot Zemljan pripadam, nima moči, 
da bi tem grozotam naredil konec. 
Samo podpisujejo razne dokumente, 
jih številčijo - orožje pa bruha ogenj 
in smrt.

Seveda je nujno, da vse to pušča v 
nas samih in v našem javnem 
življenju posledice. Mi nismo tam, v 
neki oddaljeni Ameriki, kjer po
prečen državljan niti ne ve, kje je ta 
nori Balkan. Mi smo tu, v dotiku. Pri 
nas so begunski centri. Mi vemo za 
kraje na Balkanu brez zemljevida.

In zato si želim, da bi se ta morija 
nehala, da bi se začeli spet pogovar
jati, da bi se zavedli, da so ljudje.

Ob novem letu si želim, da bi mirno preživeli to noč. 
Nočem raznih petard, ki jih mečejo ob polnoči. Želim 
pa si tudi, da bi drugo leto zavladal po vsem svetu 
mir in da otroci ne bodo umirali zaradi starejših, ki 
hočejo probleme reševati samo z vojno. Rada bi 
pomagala vsem otrokom, ki so v nevarnosti. (Branka)

MMMm
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Komunalno urejanje Mirne
Pri izvajanju programa 3. krajevnega samoprispevka v Krajevni skupnosti 

Mirna smo zašli v tretjo tretjino. Le-ta pa se v precejšnem delu nanaša na 
naselje Mirna. Gre za ureditev pločnikov, ki bodo prispevali k večji varnosti 
pešcev, predvsem šolarjev, ter ureditev kanalizacije na desnem bregu reke 
Mirne oziroma starega jedra naselja z glavnim kanalom do čistilne naprave, 
s čimer bo zagotovljena ekološka čistost reke Mirne.

* "'čč:

Končno smo le pričeli dela 
pri urejanju pločnikov. Začeli 
smo s pločnikom ob cesti na 
Fužine. Ta odsek poteka mimo 
osnovne šole, zato smo mu dali 
prednost. Sočasno bo urejeno 
postajališče za šolski avtobus. 
Le-to je bilo načrtovano ob ce
sti. Zaradi večje varnosti pa 
smo ga v soglasju s pošto pre
mestili pod pošto in tako mak
simalno izključili nevarnosti 
za nesrečo šolskih otrok.

Projekt teh rešitev je ovred
noten na 2.113.333 tolarjev. 
Stroški za ta dela bodo pokriti 
iz krajevnega samoprispevka 
in proračuna občine Trebnje.

Kot vidimo, so dela v teku. 
Če bo vreme naklonjeno, bodo 
tudi kmalu končana. Za nad
zorstvo je pooblaščen g. Štefan 
Velačič, strokovni delavec 
upravnega organa občine Treb
nje. Sodelovanje je strokovno.

uspešno in korektno.
Pri izvajanju del se pojavljajo 
tudi problemi pri tehničnih 
rešitvah zaradi podzemne in
frastrukture (kanalizacija, vo
dovod, kabel za javno razsve
tljavo, telefonski kabel in kine- 
ta za centralno kurjavo v 
osnovni šoli). Nekaj tega pa je 
tudi zaradi mejašev s cestnim 
zemljiščem. Upamo, da bomo 
vsa nesoglasja in probleme ra
zrešili v zadovoljstvo vseh v 
reševanje vključenih strank.

Že precej je narejenega pri 
pripravah za gradnjo kanaliza
cije na desnem bregu reke Mir
ne. V teku je postopek za pri
dobitev lokacijskega in grad
benega dovoljenja. Projekt je 
izvedbeno in finančno zelo 
zahteven. V krajevni skupnosti 
moramo zbrati najmanj štiride
set odstotkov sredstev pre

dračunske vrednosti investici
je.

Ostali del sredstev pa bo pri
speval proračun občine Treb
nje.

Mogoče še pojasnilo, da so 
bile betonske cevi, ki so 
zložene ob cesti na Fužine, na
bavljene prav za to kanalizaci
jo. Nabavili smo jih zaradi zelo 
ugodne cene.

Z realizacijo projekta kanali
zacije bi morali začeti v prvem 
tromesečju 1993. Ve pa je od
visno od gospodarskih gibanj 
in razpoložljivih finančnih 
sredstev v prihodnjem letu.

Seveda pa zaradi teh dveh 
projektov ne smemo pozabiti 
na druge naloge iz programa 3. 
krajevnega samoprispevka. 
Vsem KRAJANOM želimo 
srečno in uspešno novo leto 
1993.

Krajevna skupnost Mirna

Kmečka zadruga Šentrupert
Po Krekovih navodilih je bila že leta 1902 v Šetrupertu ustanovljena Kmečka 

zadruga, ki jo je organiziral takratni kaplan Ivan Dolinar. Zadruga je bila ustano
vljena med prvimi v takratni Avstro-Ogrski.

Po drugi svetovni vojni smo izgu
bili vse zadružno premoženje: zem
lji, mlekarno, mesnico, sušilnico, 
stroje, objekte, trgovino, hranilnico. 
Težko breme so bili davki, obvezna 
oddaja, odvzem zemlje kmetom. Bi
le so slabe prometne povezave, kraj 
je nazadoval.

Želja nas vseh je, da se pravično 
vme vse, kar je bilo krivično odvze
to. Zadruga Šetrupert je bila naciona
lizirana leta 1961 in prišla v upra
vljanje KZTrebnje. Tako smo morali 
živeti vse do sedaj, ko je bil sprejet 
zakon, ki omogoča preureditev in 
novo ustanavljanje zadrug.

Šentruperski kmetje, vsaj pretežna 
večina, so se odločili, da ustanovijo 
svojo zadrugo. Tak sklep smo spre
jeli 26.7.1992. Izvolili smo upravni 
in nadzorni odbor te imenovali di
rektorja zadruge.

Iniciativni odbor v sestavi: Janez 
Livk - predsednik, Maks Kurent - 
tajnik, Viktor Berk - član, Janez 
Uršič - namestnik predsednika, Ivan 
Gorenc - član je vodil priprave in 
pripravil programske smernice, in si
cer:

1. Vrnitev zadružnega premožen
ja;

2. Večja iniciativa in pristojnost 
odnosov v kmečki zadrugi;

3. Samostojno odločanje o naših
rezultatih ter ponovno oživitev, 
opuščenih programov: predelava

mesa in mleka, sušenje in predelava 
sadja, oživitev sadjarstva, kvalitetni 
dvig živinoreje;

4. Intenzivnejše koriščenje pred
nosti demografsko ogroženih po
dročij z uvedbo opuščenih progra
mov;

5. Pripraviti investicijski program 
za predelavo mleka in ostale 
opuščene programa;

6. Večja finalizacija primarne 
kmetijske proizvodnje;

7. Upeljavalastne blagovne znam
ke s poudarkom na bi o -hrani;

8. Razvoj turizma, predvsem 
kmečkega turizma;

9. Intenzivna povezava z drugimi 
državami (Avstrija, Nemčija, Sever
na Italija, Švica) za uvedbo novih 

. programov;
10. Pridobitev nekaj delovnih mest 

v Šentrupertu;
11. Preko višje stopnje predelave 

doseči tudi več dohodka na kmetiji;
12. Uvedba dopolnilnega dela na 

domu;
13. Trženje z lesom in priprava 

programov za lesno predelavo;
14. Oživitev domače obrti.
Te smernice so sedaj osnova 

našega dela.
Da bi širše seznanjali javnost z 

našim obstojem in delovanjem, smo 
3.10.1992 priredili kmečki praznik, 
kjer smo predstavili kmečke običaje, 
kulturno dediščino in program raz

voja zadruge.
Ob tej priliki smo izdali “Glasnik 

zadruge”, v katerem smo predstavili 
program praznovanja in članke o za
drugi in zadružništvu.
Kmečka zadruga Šentrupert želi s 
svojim delovanjem dokazati, da se 
lahko tudi v manjši zadrugi pomem
bno pomaga kmetom pri njihovem 
delu in razvoju. Zadruga je že pričela 
z oskrbo naših članov z reprodukcij
skim materialom in odkupom živine. 
S 1.1.1993 pa pričnemo z odkupom 
mleka, organizirali bomo izo
braževanje za naše člane in nudili 
razne druge usluge. Kot pomembno 
novost pri delovanju zadruge naj 
omenimo brezplačno pravno pomoč 
za člane.
V skladu z zakonom o zadrugah smo 
poslali Kmetijski zadrugi Trebnje 
predlog za razdružitev premoženja. 
Pričakujemo, da zadruga Trebnje ne 
bo zavlačevala postopka in da bo 
šentruperskim kmetom pošteno 
vrnila njihovo premoženje.

Mislim, da lahko ugotovimo, da 
smo Šentruperčani sposobni poslo
vati v samostojni zadrugi in da je 
pripadnost članstva močna.

Ob izteku leta 1992 želim članom 
zadruge srečen božič in veselo novo 
leto ter obilo družinske in osebne 
sreče.

Maks Kurent

Okrogla miza o problematiki kmetijstva

Zgodovinska imenitnost zanemarjenega gradu
Na prisojni strani jugozahod

nega dela šentruperske doline 
leži grad Škrljevo. Začetki nje
govega obstoja segajo v dobo 
naseljevanja tega ozemlja z 
našimi predniki Slovenci. Ka
ko daleč nazaj segajo ti začetki, 
bo seveda povedala nekega 
dne arheologija. Zagotovo pa 
je leta 1044 že stal, ko ga je 
kneginja Ema skupaj z ostalimi 
posestvi podelila med nje usta
novljenemu benedikinskemu 
samostanu v Krki na Ko
roškem. Grad je bil v zgodovi
ni večkrat prezidan in prede
lan, v svojem jedru pa je še

vedno častitljiv spomenik ti
stega časa.

V njem so stanovali grofi iz 
dinastije Brežko - Seliških, ka
dar so prihajali urejat svoje go
spodarske zadeve iz koroške 
Krke, kjer so imeli stalni sedež.

i Imva posest je bila obsežna. 
\ i današnja južna Štajerska, 
nekdanja Kranjska in del Ko
roške so bili njihovi. V boju za 
prevlado na Koroškem med ce
sarjem Konradom II in Adalbe- 
rom Epensteinskim so na ce
sarjevi strani padli oče Viljem 
in oba sinova. Z Emino smrtjo 
pa je rod Brežko-Seliških

izumrl. Kljub tako kratkotraj
nemu vladanju v tej dolini je ta 
rod pustil neizbrisane sledove. 
Ljudstvo jih je ohranilo v svo
jem zgodovinskem spominu 
vse do današnjega dne. Kako 
vztrajno so se vračali prebival
ci te doline k njemu, najbolj 
dokazuje upodobitev kneginje 
Eme in Viljema na stropu ladje 
župnijske cerkve sv. Rupeta še 
v letu 1497. Kneginja Ema je 
oblečena v sodobno knežjo 
obleko s platneno ruto na glavi, 
pritrjeno s knežjim obročem. V 
rokah ima knjigo ustanovitelji
ce in verigo kot simbol osvoba

janja podložnikov. O njej je 
namreč veljalo mnenje, da je 
vsakemu podložniku, ki sije to 
želel, darovala možnost, da se 
osvobodi. Viljem pa je oblečen 
v romarsko obleko s popotno 
palico in torbo, kar naj pomeni 
njegovo spokorno pot v Rim, 
kamor je šel spokorit svoje srce 
po strašnem srdu, ki ga je izlil 
na svoje ljudstvo ob umoru nje
govih dveh sinov. Na glavi ima 
knežji klobuk.

Malo je pri nas krajev, kjer bi 
si lahko ogledali tak zgodovin
ski biser. Poznamo ga mi, poz
najo ga tudi Korošci, poznajo 
ga pa tudi drugod po Evropi, 
saj je za ta zgodnji čas le malo 
podatkov, kako je začela kliti 
civilizacija takratne Evrope. In 
kaj si lahko ob pogledu nanj 
misli kulturno osveščen člo
vek; neprijazna in zanemarjena 
stavba, z nekaj prebivalci, ki 
vsak po svoje koplje in pregra
juje grajske zidove, ne da bi 
vedel, s kakšno častitljivo arhi-
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Spoštovani občani, le z vašo pomočjo in z vašim 
sodelovanjem bomo lahko našo občino očistili in jo s 
tem naredili zdravo in prijazno.

Vesele božične praznike, zdravo in srečno novo
KOMUNALA jggj mm %ep
TREBNJE p.o.

Komunala Trebnje

lekturo ima opraviti. Če pa že 
kdo kaj ve ali spregovori, spre
govori napačno, saj iz nepre
verjenega spomina še vedno 
kaže Emino sobo, ki je v tem 
gradu, kakršen je zdaj, ni! In še 
soseščina: iz zanemarjenih
gnojišč kmetij ob rajskem pod
nožju, v spomladanskih dneh 
roji muh in druge gnojniške go
lazni. Izza ozadja gradu kukajo 
skrivne gradnje; ob podnožju.

ki se zajeda v grajsko pobočje, 
štrli ven stavbno skrupucalo 
/menda vidkend/. Kakor da so 
hoteli postaviti simbol zgodo
vinskega neznanja, nepozna
vanja kulturnega spomenika, 
simbol samovolje in topoumne 
domišljavosti, kakor da bi se 
reklo; kar se ni onečastilo in 
onesnažilo skozi zgodovino, 
naj se naredi sedaj!

Marko Marin
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Lojze Peterle, prvak slovenske krščanske
“Želim si povezave dolenjskih poslancev za skupno nastopanje v državnem zboru.”

Predsednika SKD, prof. Lojzeta Peterleta, ni treba na dolgo in široko predstavljati. Je eden od 
sooblikovalcev slovenske pomladi, prvi predsednik vlade v samostojni Sloveniji. Lojzeta Peter
leta smo obiskali ne le kot prvaka stranke, ampak tudi kot svojega poslanca v državnem zboru. 
Tam bo po svojih močeh zastopal tudi Trebnje prav tu je bil namreč direktno izvoljen.

Ste naš rojak, Dolenjec, 
rojen v Čužnji vasi pri Tre
belnem.

Nekaj besed o vaši mla

dosti.
Sem po rojstvu “inforem- 

birojevc”, rojen 1948 v 
Čužnji vasi pri Trebelnem,

tam sem preživel tudi prva 
šolska leta. Ko sem bil star 
10 let, smo se preselili na 
Most pri Mokronogu, kjer 
sem dokončal tudi osnovno 
šolo. Potem sem bil vozač 
štiri leta v Novo mesto, kjer 
sem končal gimnazijo. V 
Ljubljani sem zaključil štu
dij zemljepisa in zgodovine 
in prve stopnje ekonomije. 
Svojo strokovno pot sem 
začel preko Urbanističnega 
instituta Slovenije, Zavoda 
za planiranje in bil nekaj 
mesecev kot samostojni kul
turni delavec, ko sem se 
začel ukvarjati s politiko. 
Moja politična pot je znana.

Kar zadeva odraščanje, 
šolanje in mladost bi rekel, 
da sem preživel lepo, srečno 
mladost. Bila je polna dela. 
Sem kar vesel, ker so me 
starši navadili delati, za igro 
pa seje tudi našlo vedno do
volj časa. Imel sem veselje 
do atletike, šahiranja, piloti
ranja ... bilo je lepo.

Politično življenje zahte
va celega človeka, meje 
med javnim in zasebnim

pa so zelo zabrisane. Česa 
po vaši oceni javnost o vas 
ne ve?

Glede družine moram po
vedati, da so težave zaradi 
moje odsotnosti, ki pa jih 
rešujemo tako, da smo zelo 
intenzivni, kadar smo sku
paj, naj gre za šport, naj gre 
za kaj dragega.

Jaz se rešujem tako, da zju
traj otroke zmasiram, pa tudi 
zvečer, če pridem prej do
mov. Tako, da je duševni in 
telesni stik; z intenzivnostjo 
rešujemo pomanjkanje sku
pnega časa.

Sprašujete, kako rešujem 
intimo v svoji družini; sem 
šele dobrih dvanajst let po
ročen z ženo Branko, ki je 
študirala tudi geografijo, 
imava tri otroke: Nežo, 
Ožbeja in Meto, ki so ravno 
toliko stari, da bi zelo potre
bovali očeta. Včasih mi je v 
zvezi s tem dobesedno hudo, 
najbolj pa mi je bilo takrat, 
ko mi je žena povedala, da 
otroci prvič niso več 
vprašali, kdaj pridem do
mov. Seveda moram pove

Volitve 92
Slovenski krščanski demokrati občine Trebnje smo zadovoljni z 

rezultati zadnjih volitev. V občini smo z našim kandidatom za 
državni zbor Lojzetom Peterletom dosegli najboljši rezultat od vseh 
strank /23,07%/. Uspešen je bil tudi naš kandidat za predsednika 
države Ivo Bizjak, ki je v občini dosegel 33,86% glasov. Lojze 
Peterle je bil direktno izvoljen v državni zbor. V primerjavi z 
volitvami leta 1990 je naša stranka dosegla 5% več glasov.

Ne bomo podrobno omenjali programa stranke in poslanca Loj
zeta Peterleta. Vendar nas rezultat volitev obvezuje, da se bomo 
skupaj z našim poslancem zavzemali predvsem za projekte, ki bodo 
občini Trebnje zagotovili še hitrejši razvoj. To bo prineslo tudi 
solidnejše življenje občanov. Ne bomo pozabili tudi na drobne 
potrebe ljudi.

Naš poslanec bo obiskal vse krajevne skupnosti in bo v določenih 
terminih dostopen občanom v občini.

Ocenjujemo, da je predvolilni boj potekal korektno. Enako velja 
tudi za volitve. Vendar pa moramo opozoriti na nekatere stranke in 
posameznike, ki so našo stranko in našega kandidata Lojzeta Peter
leta hoteli očrniti in diskvalificirati na že znani način. Rezultat je 
pokazal, da jim volilci v glavnem niso nasedli. Zaskrbljeni pa smo 
lahko nad nekulturo nekaterih posameznikov v strankah, ki so 
uničevali predvsem plakate naše stranke, čeprav tudi drugim ni bilo 
prizanešeno.

Ob koncu našim volicem in vsem občanom občine Trebnje želimo 
vesele in srečne božične in novoletne praznike.

SKD Trebnje.

želijo vsem družbenikom, 
poslovnim partnerjem, delav

cem, upokojencem in 
občanom občine Trebnje 
Srečno in uspešno 1993

SLS - Zadovoljni smo 
z izidom volitev 92

Volitve so za nami,za nekatere zelo uspešne, za druge veliko 
razočaranje - vse lepe predvolilne obljube niso prepričale volilcev, 
komu naj dajo svoj glas.

Kot predsednik podružnice SLS v Trebnjem sem dolžan, da se 
najprej zahvalim vsem, ki ste verjeli v nas in nam zaupali. Vaši 
glasovi so dokazali, da verjamete in zaupate v trdo in pošteno delo 
brez političnih igric za hrbtom javnosti ali pod mizo. Zato smo uspeli 
in na tej poti bomo vztrajali tudi v prihodnje. SLS je vedno vodila 
načelno in dosledno politiko do 'malih ljudi’. Slovenski človek je 
vedno cenil poštenost in trdnost poštenih besed; prav to pa mislim, 
daje SLS - stranka, ki resnično raste iz korenin trdnosti in poštenosti. 
Tu se nahaja odgovor vsem tistim, ki se začudeno sprašujejo, od kod 
naš uspeh. Žal pa ostale desno - sredinske stranke niso uspele doseči 
pričakovanih rezultatov.

Stalnice naše stranke so: doslednost, trdnost, poštenost - najboljši 
garanti našega uspeha ne samo sedaj, ampak tudi v prihodnje.

Ne moremo dajati ocene uspeha posamezne stranke na prihodnjih 
volitvah, vem pa, daje SLS prav zaradi poštenosti, doslednosti in 
znanja STRANKA PRIHODNOSTI.

Kljub močni konkurenci - predvsem SKD, za katero se je potoval 
g.Lojze Peterle - smo z izidom volitev v občini v naši stranki zelo 
zadovoljni, saj je bil naš kandidat, dipl. ing. agr. ALOJZ METELKO 
z 21,34% dobljenih glasov izvoljen za poslanca.

Vse predvolilno dogajanje ter cinično gledanje posameznikov na 
našega kandidata g. Alojza Metelka je bilo neupravičeno, saj je 
dosedanje delo v parlamentu opravljal konkretno in dostojno, kajti 
njegovo gledanje po področjih je pravično. Očitki, daje v dosedan
jem mandatu gledal samo na kmetijstvo, so neutemeljeni; želel je, 
da občina kot taka pridobi čim več finančnih sredstev iz republike 
in se ta na uporabnike tudi pošteno razdelijo. Sedaj ko je g. Alojz 
Metelko ponovno izvoljen kot profesionalni poslanec občine Treb
nje v parlament republike Slovenije, lahko od njega pričakujemo 
veliko pomoč pri uresničevanju programov in reševanju problemov, 
ki tarejo občino, njemu v pomoč bosta prav gotova poslanca SKD, 
g.Lojze Peterle, in skupni kandidat SKD in SLS za državni svet, 
dipl. ing. agr. Tone Hrovat.

Koliko bo naš poslanec opravil delo pošteno in korektno in v 
kakšni meri se bo za to zavzemala naša stranka ter ali je vredna še 
takšnega zaupanja, pa boste ocenili, spoštovane volilke in cenjeni 
volilci, sami na prihodnjih volitvah.

Predsednik podružnice SL-SKZ Trebnje 
Tone Strah

dati, da smo to nekako po
pravili in me zdaj zopet vsa
kič spet vprašajo, kdaj bom 
prišel. Sprašujete, česa jav
nost o nas ne ve - javnost ne 
ve, da je obilo tega, kar se o 
nas ali o meni piše, prepro
sto izmišljenega. Na primer 
to, da naj bi bila moja žena 
sestra Andreja Lavšina. Ta 
čas, preden se sestavi vlada, 
je izrazito primeren za te 
vrste provokacije, da se člo
veka še dodatno umaže ali 
namaže. Javnost ne ve, da 
smo letos bili vendarle po 
dveh letih z družino skupaj 
na dopustu in da smo kar 
nekaj dni plavali; ne ve, da 
skočimo k prijateljem na 
Koroško ali v Italijo, kjer 
imamo med Slovenci veliko 
prijateljev, ne ve, da 
skočimo marsikdaj na 
kakšen skrit kotiček v naših 
hribih. Javnost ne ve, da ho
dimo domov na Dolenjsko k 
babici in da se tam otroci 
radi ukvarjajo z ovco, ki 
smo jo dobili lani v dar s 
Primorske. Kup je luštnih 
zadev, ki seveda niso zani
mive za javnost ali pa se me
diji, ki jih bolj zanimajo 
škandali, ne zanimajo zanje.

Kako ocenjujete letošnjo 
predvodlilno kampanjo in 
strukturiranje slovenske

ga političnega prostora - z 
vsemi pričakovanji in pre
senečenji vred?

Jaz ocenjujem letošnjo 
predvolilno kampanijo kot 
veliko bolj profesionalno in 
v marsičem tudi veliko bolj 
umazano kakor pri prvih vo
litvah. Glede strukturiranja 
političnega prostora pa bi 
rekel, da ne vidim nobene 
bistvene spremembe, četudi 
so nekatere stranke izginile, 
je razmeije pravzaprav še 
zmeraj 1 : 1, če bi rekli stari 
- novi.

Jaz gledam na to kot pro
ces, ki bo mogoče pri na
slednjih volitvah bolj na
tančno pozicioniral in pove
zal stranke.

Kar se tiče naše stranke 
moram reči, da smo pričako
vali nekoliko več, vendar 
ker je Bavčar tako sistema
tično podpiral Jelinčiča, je 
njegova stranka močno po
birala glasove na desni. Gle
de na to, da smo mi dobili 
več odstotkov glasov kakor 
na prejšnjih volitvah, pa mi
slim, da smo šli levo od tra
dicionalnega dela našega 
volilnega telesa; to štejem 
predvsem za uspeh pri teh 
volitvah, da smo razširili 
našo volilno bazo. Mi smo 
veseli, da smo šli naprej, da

Odgovor demokratov 
Ljudski stranki

V četrti številki Glasila občanov ste v prispevku, ki ga je prispevala 
Slovenska ljudska stranka, objavili tudi naslednje: “Prestop župana g. 
Cirila Pungartnika in člana IS, g. Petra Brcarja ter še nekaterih, ki so 
prestopili v Demokratsko stranko.” Ker je ta navedba neresnična in 
žaljiva, na osnovi take navedbe pa izpeljan velik del ostalega prispevka, 
kije tudi žaljiv in konstrukt nemočnega obratovanja, se sprašujemo o 
odgovornosti uredništva tega glasila, še posebej zato, ker je bil prispe
vek objavljen v času predvolilne kampanje.

Ta prispevek, kot tudi nekatera (po zakonu kazniva) dejanja, ki so 
jih v času volilne kampanje izvajali propagandisti Ljudske stranke 
na račun demokratske stranke, pa jasno kaže na aroganco in ne
strpnost nekaterih pripadnikov Ljudske stranke.

Spoštovani gospodje ljudske stranke: Laž ima pač kratke noge in 
zato lahko še posebej pričakujete, da bo del tistih ljudi, ki ste jih z 
vabljenjem pritegnili k delu nekdanje kmečke zveze, ki ste jo 
spremenili le v transmisijo vaših političnih ambicij, zapustili vaše 
vrste. Ponašate se kot nekdanja avantgarda delavskega razreda, ki 
je prav tako, kot to želite vi, preko raznim transmisij obvladovala 
politiko ter življenje v našem prostoru.

Gospodje, s svojimi pritlehnimi dejanji niste storili škode demo
kratski stranki, ker je njena drža preveč pokončna, verjetno pa vam 
je uspelo pri nekaterih občanih oblatiti nekaj posameznikov. Ali je 
bilo to res potrebno in vam v korist, pa boste presojali sami.

S tem pisanjem ne odvzemamo pravice posameznikom, o katerih so 
bile trošene laži in obrekovanja, da si po pravni poti iščejo zadoščenja.

Z geslom Demokratov - Demokratične stranke “ZA NORMAL
NO ŽIVLJENJE, SVOBODO IN MIR” se zahvaljujemo vsem, ki 
so nas podprli na volitvah, vsem občanom pa voščimo vesel božič 
ter sreče in uspeha polno leto 1993, hkrati jih vabimo v naše vrste.

ZBOR DEMOKRATSKE STRANKE 
OBČINE TREBNJE

Pojasnilo uredništva
Uredništvo je na svoji seji 9.11.1992 sprejelo sklep, da se vsem 

političnim strankam, ki so delegirale predstavnika v občinsko volilno 
komisijo, nameni enoten obseg za predstavitev njihovih programov oz. 
kandidatov na volitvah 1992. V skladu z dogovorom s političnimi 
strankami je uredništvo prevzelo odgovornost le za lektorski popravek 
prispevkov, ne pa za njihove vsebinske navedbe.

GiMMm
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demokracije, naš rojak in poslanec
smo druga najmočnejša 
stranka, prej smo bili tretja, 
in s tem rezultatom seveda 
mislimo, da je prav, da gre
mo v vladajočo koalicijo. 
Kar zadeva presenečenj, bi 
rekel, da nisem presenečen 
nad pojavom Jelinčičeve 
stranke.

Sam sem napovedoval re
zultate okrog deset procen
tov, za marsikoga pa je bilo 
to presenečenje. Za SLS 
sem računal, da bo dobila 
manj, pri NDS sem se zmo
til; računal sem, da bodo 
vendarle prišli noter, prej 
sem pričakoval, da bodo iz
ginili zeleni, za socialiste 
sem pričakoval, da izginejo, 
za demokratsko stranko sem 
bil prepričan, da bo dobila 
malo, ker s tako politiko, ne
zanesljivostjo in z alergijo 
do drugih in s tako močno 
oblastiželnostjo je težko 
prepričati slovenskega vo- 
lilca. Nisem pa računal, da 
bodo šli liberalni demokrati 
naprej tako močno. Računal 
sem tudi, da bodo stranke, ki 
so se združile v združeni li
sti, dobile manj, kakor je do
bila S DP na prejšnjih volit
vah.

Kakšna vladna koalicija 
bi bila po mnenju krščan
skih demokratov najpri

mernejša za bodočnost 
Slovenije?

Prepričani smo, daje naj
primernejša desnosredin
ska, mi ne podpiramo tako 
imenovane velike koalicije 
in nismo za izločanje malih 
strank. Če pa bi šli v desno
sredinsko koalicijo, mislim, 
da bi bilo primemo ravnove
sje, primerna stabilnost, tudi 
ustrezen odmev po Evropi 
glede na tamkajšnje struktu
re vlad. Mislim, da bi taka 
koalicija lahko izvedla spre
membe, ki so v Sloveniji 
nujne na gospodarskem, 
družbenem in drugih po
dročjih. Potrebujemo svežo 
kri v politiki, nove demokra
tične sile, če hočemo priti iz 
tega, v kar so nas spravile 
stare politične sile.

Na splošno malo vemo o 
vlogi krščanske demokra
cije v političnem življenju 
Evrope? Kakšna je ta vlo
ga in kje je tu mesto slo
venskih krščanskih demo
kratov?

Krščanski demokrati - Ne
mec Adenauer, Francoz 
Schuman in Italijan De Ga- 
speri so po drugi svetovni 
vojni postavili temelje 
evropskemu povezovanju. 
Slovenski krščanski demo
krati smo polnopravni člani

Prva ocena 
volilnih rezultatov
Volitve so za nami. Lahko bi rekli, da so rezultati pričakovani. Za 

nekatere stranke zelo za druge manj uspešni. Volivke in volivci so 
izrazili svojo voljo in to dejstvo moramo sprejeti. Če so se odločili 
prav, pa bo pokazal čas. Vsekakor se bodo volilni rezultati odražali 
v delu parlamenta., predvsem v državnem zboru. Kmalu bomo 
videli, kakšna bo sestava koalicijske vlade.

Kakšne so prve ocene volilnih rezultatov Združene liste? Na 
državnem nivoju smo dosegli soliden rezultat in lahko trdimo, da 
smo se utrdih kot edina sila demokratične levice. Smo mnogo 
uspešnejši od strank, ki so mnogo bolj agresivno vodile predvolilno 
propagando in imele mnogo bolj odprte poti medijske promocije, 
da niti ne govorimo o primitivnih navdih in zmerjanjih na napredne 
po h tike, predvsem pa na socialdemokratsko prenovo znotraj 
Združene liste. To spada pač k kulturi tistih, ki so to počeli.

Tudi volilni rezultati v 4. volilnem okraju - Trebnje so za Združeno 
listo v pričakovanih mejah. Nas preseneča sorazmerno “visok” 
rezultat slovenske nacionalne stranke, ki v svojem programu goji 
sovraštvo do Neslovencev, ki živijo in delajo v Sloveniji in imajo 
slovensko državljanstvo, s čemer se identificirajo z neonacističnimi 
strankami v svetu.

Naša vizija v prihodnosti je v čimširšem povezovanju vseh ustvar
jalni sil za nov razvojni vzpon Slovenije, v odpiranju novih delovnih 
mest, v zagotavljanju socialne varnosti za vse ljudi in boju proti 
pojavljanju neofašizma. Zato se bomo zavzemali na vseh nivojih, 
da se osnovne točke volilnega programa Združene liste uresničijo, 
sicer bomo preveč nazadovali. Prepričani smo, da se bodo demokra
tične sile levosredinskih strank združile in omogočile tak gospodar
ski in socialni program, ki bo popeljal Slovenijo v razvoj in v družbo 
razvitih evropskih držav.
Vsem bralcem glasila želimo rečno in uspešno 1993. leto.

Združena lista občinska organizacija SDP 
Jože Tomažin

Srečno 1993
“AVTOVLEKA - AVTOKLEPARSTVO”
Marjan Krmelj, Kidričeva 22 a, Trebnje
tel. 068/44-373 in 068/44-467 /doma/
delovni čas ponedeljek - sobota od 8. do 16. ure, avtovleka dela NON STOP 
Izvajamo kompletna popravila vseh vrst karamboliranih vozil.
Nudimo tudi prevoz poškodovanih vozil doma in v tujini.

EVCD (Evropske zveze 
krščanskih demokratov) in 
EDU (Evropske demokra
tične unije), kjer lahko sode
lujemo v razpravah o vseh 
pomembnih evropskih te
mah. Obe zvezi sta bili zelo 
pomembni za hitro priznan
je Slovenije.

Na enem izmed predvo
lilnih srečanj ste volilcem 
obljubili, da jih ne boste 
“pozabili”, če boste izvol
jeni. Kako boste držali to 
obljubo? Kaj lahko tre
banjska občina in Dolenjci 
nasploh pričakujemo od 
vas kot našega poslanca?

Srečal se bom z našimi 
ljudmi iz stranke. Dogovori
li se bomo za koledar 
srečanj po vsej občini, za 
obiske v podjetjih, ki jih ni
sem prej obiskal. Potem pa 
bom začel preko parlamen
ta, vlade in preko mednarod
nih zvez delati tako, kot smo 
se dogovorili, da bi podprli 
razvoj tega ali onega, naj gre 
za posameznika ali za ob
močje, industrijo itd. Tukaj 
se veselim sodelovanja tudi 
z drugim izvoljenim iz 
občine, z g. Metelkom. Mi
slim, da skupaj lahko precej 
narediva. Trebnje bo ena 
redkih občin, ki bo imela 
dva poslanca v državnem

zboru. Tu bi se bilo dobro 
dela razdeliti oz. povezati, 
da bova čimbolj uspešna. 
Bom čimveč med ljudmi ne 
glede na moj bodoči status. 
Po drugi strani bi pa želel, da 
pride do povezave dolen
jskih poslancev, ne glede na 
politične barve, da bi se tudi 
pokrajinsko oz. regijsko po
stavili in da bi določene 
stvari skupaj zastopali v 
državnem zboru.

Kaj bi še želeli povedati?
Najprej bi se rad zahvalil 

volilcem za prvo mesto oz. 
za tolikšno število glasov. 
Voščil bi za praznike, ki pri
hajajo, lep božič in srečno 
novo leto ter veliko zdravja 
in uspehov v naslednjem le
tu. Ne morem pa seveda iz 
političnih voda, da ne bi po
vedal tudi tega, da nas čaka 
izredno zahtevno, parla
mentarno in razvojno ob

dobje, v katerem bomo mo

rali ključne spremembe, po

tem ko je prišlo do osamo

svojitve, v Sloveniji šele iz

vesti. Zato bo treba res znati 

strniti sile, da bomo dosegli 

ključne cilje. Želel bi si za
nesljivih političnih partner

jev, da bi ta program lahko 

izvedli.
Damir Sedlak

Ponovno zaupanje

Gospoda Alojza Metelka smo kot poslanca repu
bliške skupščine iz občine Trebnje predstavili v 
Glasilu občanov že meseca marca letošnjega leta. 
Na volitvah 6. decembra je bil izvoljen v državni 
zbor. Kot poslancu, ki je dobil od volilcev ponovno 
zaupanje, smo zastavili nekaj vprašanj.

Kako si razlagate, da ste bili ob 
Lojzetu Peterletu edini direktno 
izvoljeni poslanec 6. volilne eno
te?

Ta razlaga je večplastna. Sam 
sistem je zelo kompliciran, je kom
promis med proporcionalnim in 
večinskim volilnem sistemom, je 
kot vsak volilni sistem, relativno 
paničen. Osebno se zavzemam za 
večinski volilni sistem. Vsak voli- 
lec bi volil samo osebnost, ne pa 
stranko. Volilci so volili stranke, 
šele nato osebnost. Lojze Peterle je 
kot osebnost zelo znan in kot bivši 
predsednik vlade je bil v našem 
območju daleč najbolj znana oseb
nost. Programa SKD in SLS sta si 
v velikem delu sorodna. Velik del

volilcev se je opredelil za stranke 
in mislim, da je bil program naše 
stranke vabljiv, res pa je tudi to, da 
že skoraj 26 let delam v Kmetijski 
zadrugi, da ni kmetije, kjer ne bi 
bil oziroma ji skušal pomagati pri 
razvoju. Zato ni slučaj, da sem do
bil veliko več glasov v vaseh, kot 
pa v večjih krajih.

Katera so po vašem mnenju 
prednostna vprašanja volilnega 
območja, ki ga zastopate, in ka
terim boste kot poslanec name
nili največ časa?

To je zelo kompleksno vprašan
je. Volilno območje je celotna Do
lenjska, Bela krajina, Posavje in 
Zasavje.Obveza do volilcev, ki so 
me izvolili je, da se bom prizade

WMmm

val za uresničitev volilnega pro
grama. Naj navedem nekaj naj
važnejših ciljev:

- pridelava zdrave hrane po 
sprejemljivih cenah, zagota
vljanje dohodka...,

- zagotavljanje dohodka kme
čkega prebivalstva,

- ekološko prijazno kmeto
vanje in nego kulturne kraji
ne,

- brezplačno zdravstveno za
varovanje,

- uvajanje nacionalne pokoj
nine in postopno zmanjševa
nje razlik,

- revizijo izvršenih privatiza
cij,

- pravno varnost kmeta in 
ostalih občanov itd.

Kot poslanec boste zelo zapo
sleni. Kako nameravate svojim 
volilcem omogočiti, da vas bodo 
lahko seznanjali s svojimi pro
blemi, pripombami, hotenji? Ali 
nameravate imeti kakšne urad
ne ure po telefonu, svoje prosto
re?

Do sedaj sem delal kot nepokli
cani poslanec zbora občin. V 
dvoinpol letnem delu sem bil sko
raj 150 dni odsoten zaradi zasedanj 
skupščine. Kadar nisem bil na za
sedanju skupščine ali na seji 
kakšnega odbora, sem delal v 
Kmetijski zadrugi. Narava mojega 
dela v zadrugi je takšna, da sem bil 
večkrat odsoten (delo na terenu), 
zato večkrat nisem bil dosegljiv. 
Smatram, da tudi v bodoče, če bom 
opravljal delo poslanca poklicno, 
ne bom mogel delati čudežev.

Res pa je, to vem že iz dosedan
jih izkušenj, da se da včasih doseči

veliko. Prav bi bilo, da bi imel v 
Trebnjem prostor, kjer bi se 
zadrževal vsaj 1 dan med tednom, 
druge dni pa po možnosti v ostalih 
krajih v enoti. Volilna enota je ve
lika. Prednost volilcev v našem 
okraju bo ta, da se bomo lahko 
srečali večkrat in to neposredno.

Katera so vprašanja, o katerih 
bo moral novi parlament naj
prej razpravljati?

Problemov je veliko. Pred nami 
je še nedokončano delo, kot so za
koni, ki so življenjskega pomena 
za vse občane, predvsem pa še za 
pridelovalce hrane. To so zakon o 
gozdovih, zakon o zdravstvenem 
varstvu živine, zakon o lovstvu, 
odškodninski sklad, sklad kmetij
skih zemljišč, sprememba zakona 
o zdravstvenem varstvu, zakon o 
vladi itd.. Doseči moramo to, da se 
zašiti kmeta pred nekontroliranim 
uvozom, doseči kar delajo vse 
evropske dežele, oziroma vse 
države sveta z urejeno ekonomijo, 
zaščito domače pridelave hrane, 
istočasno pa tudi zaščito potrošni
ka, da ne bo predrago kupoval hra
no.

Kaj bi želeli sporočiti svojim 
volilcem in vsem ostalim?

Vsem volilcem in občanom 
želim blagoslovljene božične 
praznike, srečno in uspešno novo 
leto 1993. Vsem občanom želim 
tudi to, da bi imeli v letu 1993 
zaposlitev - predvsem mladim, da 
nas ne bi prizadele naravne ujme 
in da bi imeli bogato letino.

Kakšno bo geslo vašega po
slanskega dela?

Poštenost, odkritost, neposred
nost, pomagati vsem, kot bo le 
možno.
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Odvoz odpadkov iz vseh naselij v občini Trebnje?
V trebanjski občini so se že 

leta 1989 odločili, da bodo po
skrbeli za čisto in zdravo okol
je. Izdelali so program sanacije 
številnih črnih odlagališč in v 
mesecu juliju leta 1989 v 
občinski skupščini sprejeli 
odlok o ravnanju z odpadki na 
območju občine Trebnje.

Z odlokom so uvedli obvez
no zbiranje in odvoz odpadkov 
v posodah za preko dvajset na
selij v občini, za vse ostale kra
je pa so določili kontejerski od
voz. Pri izvajanju organizira
nega odvoza odpadkov je Ko
munala Trebnje naletela na 
težave. Nov način odvoza od
padkov je bil predmet vročih in 
burnih razprav v izvršnem sve
tu in tudi občinski skupščini,

najbolj pa seveda med samimi 
občani kot zavezanci za plačilo 
smetarine. Resnici na ljubo je 
treba povedati, da občanu 
včasih resnično ni moglo biti 
jasno, zakaj mora plačevati od
voz odpadkov, ker ima pač hišo 
ob cesti, njegovemu sosedu sto 
metrov stran od ceste ali v dru
gem naselju pa ne. Zadeve smo 
običajno reševali z mandatno 
tožbo, ki jo je Komunala 
vložila zoper neplačnika na so
dišču. Zataknilo pa se je tudi 
pri nabavi kontejnerjev. Odvoz 
je zaživel samo v nekaterih 
krajevnih skupnostih. Povrhu 
vsega pa so komunalci ugoto
vili, da so se že očiščena črna 
odlagališča pričela ponovno 
uporabljati, kar je samo dokaz,

da smeti in odpadki so in da gre 
za to, koliko in kako smo pri
pravljeni in sposobni poskrbeti 
za ekološko čisto okolje. Vemo 
pa, da ekologija ni zastonj.

Zaradi vsega tega je treban
jski izvršni svet na svoji de- 
cemberski seji obravnaval 
spremembo odloka o ravnanju 
z odpadki na območju občine 
Trebnje. Najvažnejše spre
membe odloka, ki jih morajo 
dokončno sprejeti in potrditi 
odborniki občinske skupščine, 
so: uvedba obveznega zbiranja 
odpadkov v posodah za odpad
ke iz vseh naselij v občini Treb
nje, kontejnerski odvoz bo na
menjen samo za večje količine 
ali tehnološke odpadke, smeta- 
rina se bo obračunavala po

pavšalnem znesku enotne kva
drature hiš oziroma koristne 
stanovanjske površine.

Skrb za odpadke, njihov od
nos in deponiranje za celotno 
občino Trebnje sodi v prizade
vanje trebanjske vlade in Ko
munale za urejeno in zdravo 
okolje človeka in tudi k spoz
nanju, da od narave ne smemo 
in ne moremo samo jemati, 
ampak jo moramo ohraniti tudi 
za prihodnje rodove. In če želi 
občina Trebnje vstopiti v 
mrežo zdravih mest in postati 
zdrava občina, je skupna 
dolžnost, da se sedaj in tukaj za 
to tudi kaj stori.

M.R.

Za višjo raven 
nujne medicinske pomoči

Nujna medicinska pomoč je najpomembnejši del našega 
dela, saj se v konkretnem primeru odloča o življenju ali smrti 
bolnika oziroma poškodovanca. Za to delo sta potrebna znan
je in ustrezna opremljenost. V Zdravstvenem domu Trebnje 
smo se vsa leta trudili zadostiti tem zahtevam.

Z napredkom stroke se z osnovno zdravstveno dejavnost 
uvaja vedno širše in zahtevnejše ukrepe. Da bomo tem zah
tevam kos, potrebujemo še “defibrilator" - aparat, kije nujno 
potreben pri zdravljenju zastoja srca /najpogostejše pri 
srčnem infarktu/.

Pridobivanje znanje in opreme je tako kot povsod tudi v 
zdravstvu povezano s finančnimi sredstvi. Tekoče izo
braževanje financiramo iz ustvarjenih prihodkov, nemalokrat 
tudi na račun osebnih dohodkov. Nadomeščanje zastarele 
opreme in nabava nove pa je za naš kolektiv prevelik zalogaj. 
Zato smo se odločili, da se za nabavo tako pomembnega 
aparata, kot je defibrilator, obrnemo za pomoč na ustanovi
telja, to je Skupščino občine Trebnje, na podjetja, obrtnike in 
posameznike. Zbrati moramo cca. 1,400.000,00 SIT.

Premislite! Z vašim prispevkom bomo korak bližje do cilja.
Naš žiro račun 52120-603-32174, Zdravstveni dom Treb

nje. - ZA DEFIBRILATOR -.
O uspehu akcije bomo poročali tudi na straneh tega glasila.

ZDRAVSTVENI DOM TREBNJE

Zima
nas ne bo presenetila
Zima je že pokazala svoje zo

be, kar je v decembru mesecu 
povsem običajno.

V Komunali Trebnje smo se 
nanjo tudi letos temeljito pripra
vili. Poseben občinski odlok nas 
namreč zavezuje, da moramo 
vsako leto že v jesenskem termi
nu pripraviti plan zimske službe, 
kar smo storili tudi letos. Plan 
smo posredovali pristojni 
inšpekcijiski službi in Sekreta
riatu za družbeno planiranje in 
gospodarstvo občine Trebnje. 
Obseg poslov se nam v le
tošnjem letu ni razširil, s tem pa 
tudi kapacitet v mehanizaciji ni
smo povečevali. Tako imamo v 
planu pluženje, čiščenje ulic, 
trgov, pločnikov in ostalih javnih 
površin ter odstranjevanje snega 
v skupni dolžini približno 30 km. 
Gre za čiščenje in pluženje 
površin v Mokronogu, na Mimi 
in v Trebnjem, poleg tega pa ob 
večjih padavinah sprejemamo 
tudi naročila s strani ostalih KS

za izvajanje pluženja in čiščenja 
snega. Vsako leto posredujemo 
ponudbo glede čiščenja snega 
tudi v večja podjetja in zanje po 
naročilu posle tudi izvajamo.

Celotno področje, kjer naj bi se 
izvajala zimska služba oziroma, 
pluženje in čiščenje snega, je 
razdeljeno v tri prioritetne razre
de. S pluženjem se prične najprej 
na tistih področjih, kjer je 
pluženje in čiščenje najbolj po
trebno. V Komunali smo za zim
sko službo glede mehanizacije 
dobro opremljeni in samo z 
manjšo investicijo v dodatno 
opremo bi lahko sprejeli še 
čiščenje lokalnih cest v skupni 
dolžini približno 180 km. Prav v 
tem času potekajo intenzivni po
govori. Sicer pa imamo na zalogi 
dovolj soli in peska. Sneg nas res 

ne bi smel presenetiti.
Komunala Trebnje

Tudi invalidi smo del družbe
Zveza paraplegikov Slove

nije s sedežem v Ljubljani je 
specifična invalidska organi
zacija, ki združuje invalidne 
osebe - trajno vezane na upo
rabo invalidskega vozička za
radi poškodbe hrbtenice.

Najpogostejši vzrok po
škodb hrbtenice so posledica 
nesreč pri delu, prometnih ne
sreč, skokov v vodo in raznih 
padcev z višine, pri katerih so 
udeleženi razmeroma mlajši 
ljudje, na žalost tudi veliko 
število mladoletnikov.

Od skupnega števila član

stva je približno 35 % žensk 
in 65 % moških.

Zveza paraplegikov je hu
manitarna organizacija, kate
re dejavnost je usmerjena 
predvsem na socialno in 
zdravstveno zaščito njenih 
članov.

Najvišji organ Zveze para
plegikov je skupščina, v kate
ro so delegirani delegati iz re
gijskih društev. V času med 
dvema skupščinama upravlja 
organizacijo /zvezo in regij
ska društva/ upravni odbor, 
kot izvršilno telo pa organi,

kot so sekretariat in drugi. 
Zvezo in regijska društva vo
dijo člani sami s pomočjo za
poslenih /tajnik, računovod
ja, arhitekt itd./ ali občasnih 
strokovnih sodelavcih
/zdravnik, psiholog, pravnik, 
prof. športne vzgoje itd./.

Globalni cilji naše organi
zacije in regijskih društev so 
paraplegika, tetraplegika ta
koj po poškodbi, poskrbeti za 
njegovo medicinsko in po
klicno rehabilitacijo in ga 
usposobiti za čimprejšnjo 
normalno vključevanje v

Jutranja telovadba - razgibajmo življenje

življenjsko in delovno okolje, 
spremljati njegovo zdrav
stveno stanje in mu preko in
stitucij sistema zagotoviti 
uresničevanje potreb in inte
resov.

Upam, spoštvani občani, da 
ste lahko “prebavljali” vse 
predvolilne obljube naših bo
dočih parlamentarcev in 
strankarskih prvakov. Vse te 
/včasih tudi cirkuško obarva
ne/ predstave smo te dni 
spremljali tudi invalidi. Sem 
in tja je kakšnemu politiku, 
upam, da ne pomotoma, uspe
lo izreči besedo “invalid”. 
Nekaj od teh politikov pa ni 
izvoljenih. Kaj sedaj? Do na
slednjih volitev tudi mi ne bo
mo le pasivni opazovalci do
gajanj. Sodeč po že znanih 
rezultatih pa ne pričakujem 
kar tako na hitro prevelikih 
revolucionarnih sprememb. 
Vsi modri politiki pa naj so 
zadovoljni z izidom volitev 
ali ne, vedno znova zatrjujejo, 
da je treba voljo volilcev 
spoštovati. Volilci imamo 
vedno prav. Ali smo imeli tudi 
tokrat?

Jože Okoren

amoiKM

Ureditev okolja 
kmečke hiše

Ko govorimo o okolju kmečke hiše, mislimo na majhen, integra
len del krajine. Zaradi soodvisnosti in funkcionalne povezanosti 
med hišo in njenim okoljem je težko kar koli reči o okolju in pri tem 
zanemarjati hišo.

Kakor je razporeditev objektov - bivalnih in gospodarskih na 
kmetiji izraz načina proizvodnje, podnebja, tako je tudi njegovo 
okolje jasno strukturirano in pogojeno z istimi dejavniki.

Tako se kmečka hiša preko gospodarskega dvorišča povezuje z 
gospodarskimi poslopji in preko sadovnjaka ali skupine dreves v 
okoliško krajino. Razen sadovnjaka je v neposredni bližini tudi 
zelenjavni vrt. Na tem vrtu rastejo poleg zelenjave še grmi aroma
tičnih zelišč, cvetočih trajnic in nekaj enoletnic.

K cvetju na prostem moramo za celovito sliko dodati še lončnice 
na okenskih policah, ki pomenijo prehod iz zunanjega sveta v 
stavbo, a tudi komunikacijo, sporočilo ah povabilo mimoidočim.

Omeniti moram še vinsko trto, ki se vzpenja po kmečkih hišah.
Nekega splošnega recepta ureditve okolja kmečke hiše ni. Uredi

tev je odvisna od števila in razporeditve objektov na domačiji, od 
osončenja, nagiba terena, predvsem pa od potreb in zahtev njenih 
stanovalcev.

Za ureditev okolice uporabljamo tradicionalne materiale - les in 
kamen, mogoče še betonske plošče /tlakovci/. Ograje postavljamo 
le tam, kjer je nujno potrebno. Najlepše so lesene. Najmanj motilno 
omejujejo parcele žive meje. Za te uporabljamo gaber ah navadno 
kalino. Lahko jih strižemo ali pa tudi ne. Poleg pretehtanega izbora 
anorganskega materiala za poti in ograje je posebno pomemben 
izbor rastlin. Odsvetujem uporabo vrst oziroma sort rastlin, ki 
nimajo zeleno obarvane liste ali iglice.

Glede izbora drevja velja, da si je mogoče pomagati s sadnim 
drevjem, uporabna sta tudi lipa in kostanj. V okolje kmečkega doma 
se lepo poda nekaj cvetočih grmovnic: španski bezeg, snežna kepa, 
nepravi jasmin, dojcija.

Med zimzelenimi grmi je zelo primeren pušpan. Stara navada in 
še vedno razširjena je ureditev grede s cvetočimi trajnicami ob 
vstopni fasadi hiše. Tako so na gredah spomladi zacvetele bergenije, 
potem potonke, sledile so jim ivanjščice, bela lilija, floksi, dalije, 
jesenske astre. V senci uspevajo srčki, tigrasta lilija.

Še beseda o vrtnicah: Na podeželju naj bo njihova raba zmerna. 
Še najbolj je priporočljiva uporaba popenjavk, in to sorte z drobnimi 
cvetovi, ki bogato in dolgo cvetijo /Krimson Rambler, Dorothy 
Perkins/. Prav prijemi so tudi nekateri šibki, ki spominjajo na 
samoniklo floro /japonski in kitajski šipek/.

Zaradi vseh dejavnosti, ki se odvijajo na kmečkem dvorišču, je 
njegovo oblikovanje zelo zahtevno, zato se pred ureditvijo posve
tujemo s strokovnjaki, ki imajo za to primemo znanje.

Ludvik Jerman, dipl.ing.agr.

Pomoč iz 
Landgraafa 
na Čatežu

V zbirni center za začasne be
gunce v Čatežu je v petek, 11. 
decembra, prispel tovornjak hu
manitarne pomoči iz nizoze
mskega Landgraafa. Pomoč v 
oblačilih, igračah in šolskih po
trebščinah sta v imenu Nizozem
cev predala zakonska para Dela- 
haye in Prevo, prevzela pa vodja 
zbirnega centra Pavlina Hrovat.

Največ zaslug za zbrano po
moč imata prav zakonca Hedi 
in Hari Delahaya. Kako tudi 
ne, saj je Hedi Delahaye /roje
na Vršaj/, naše gore list! Njeni 
starši so se že pred drugo sve
tovno vojno izselili na Nizo
zemsko v Landgraaf, Hedi pa 
se z možem Harijem, Nizo
zemcem, ki izvrstno govori 
slovensko, še sedaj rada vrača 
na domačijo na Čatež. Tu sta 
letos spoznala vso bedo begun-

28/11-5/12 '92

skega življenja in po vrnitvi 
domov takoj organizirala širo
ko nabiralno akcijo. Z veliko 
podporo medijev so prijatelji iz 
Landgraafa s pomočjo šol, 
društev in cerkvenih organiza
cij zbrali kar za 33.000 gul
dnov /1.600.000 tolarjev/ 
oblačili, igrač, volne, šolskih in 
higijenskih potrebščin ter vse 
to na Čatež tudi pripeljali.

Zakoncem Delahaye in Pre
vo seje v imenu občine Trebnje 
zahvalil župan Ciril Pungar
tnik. Begunski otroci so jim 
izročili šopke rož, dekleta pa v 
znak zahvale pripravila orien
talsko slaščico - baklavo.

D.S.

Vodja begunskega centra je potrdila prevzem pomoči od g. Delehava
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“Ah, te orglice!”
Trebnje - V petek in soboto /11. in 12. decembra/ smo v Trebnjem gostili 

igralce na ustno harmoniko iz vse Slovenije. ZKO Trebnje je v sodelovanju 
z ZKO Slovenije organizirala dvodnevni festival orgličarjev z nostalgičnim 
naslovom “Ah, te orglice!” Letošnji je bil že drugi po vrsti in ogranizator 
opravičeno pričakuje, da bo postal tradicionalen.

Udeleženci so se zbrali v 
petek zvečer v avli stare 
osnovne šole in prisostvovali 
najprej umetniškemu večeru, 
na katerem sta nastopila 
Vladmir Horvat z ustno 
hrmoniko in Igor Saje s kita
ro. Dmgi dan so se posvetili 
tehniki igranja, z njimi pa se 
je ves dan trudil g. Helmuth 
Harolt, učitelj ustne hrmoni- 
ke in koncertni mojster, pre
davatelj na Hohnerjevem 
konzervatoriju v nemškem 
Trossingenu. V soboto zvečer 
so svoje znanje udeleženci fe
stivala predstavili tudi šir
šemu občinstvu. Na javni pri

reditvi so nastopili z bolj ali 
manj uspelimi izvedbami do
mačih viž, večnozelenih me
lodij, slišali pa smo tudi kla
sična dela. Posebej velja tudi 
letos omeniti tudi mladega 
Idrijčana Mira Božiča, ki je 
navdušil že lani na prvem fe
stivalu, lepo so zvenele tudi 
orglice Cveta Vidoviča ob 
spremljavi kitar. Prave zmož
nosti ustne harmonke pa nam 
je predstavil sam mojster Ha
rolt, ko je v odmoru zaigral 
nekaj sklad iz svojega boga
tega repertoarja.

Zelja in cilj organizatorjev 
festivala je poleg populariza

cije tega instrumenta predv
sem vzgoja in izobraževanje 
kadrov, ki bi lahko igranje na 
ustno harmoniko poučevali 
tudi na glasbenih šolah. To bi 
si ta priročni in zanimiv in
strument, ki je nastal povsem 
slučajno kot pripomoček za 
uglaševanje harmonik, tudi 
zaslužil. Sklepna prireditev 
pa je bilo tudi nekakšno izbir
no tekmovanje, kjer je stro
kovna komisija med nastopa
jočimi izbrala morebitne kan
didate za svetovni festival or
gličarjev prihodnje v Trossin
genu.

Zame je najlepši čas 
pričakovanje božičnih in no
voletnih praznikov. Vendar 
samo dotlej, dokler lahko od
ganjam misli na vse lačne lju
di po svetu. Ko pa tega ne 
morem več, si želim, da bi 
imel tako moč, da bi ukinil 
vsa praznovanja odraslih 
povsod, kjer ni poskrbljeno, 
da bi se otroci v miru naužili 
prazničnih radosti.

V prihajajočem 1993. letu 
si želim, da bi se končalo to 
klanje in da bi ljudje živeli 
svobodo.

Dominik Majer 
OŠ Trebnje

Novo leto je resnično 
prazničen dan. Pričakam 
ga v krogu domačih za 
obloženo mizo, s šumečim 
šampanjcem in ob prijetni 
glasbi.

Moja želja je, da bi z a 
vse ljudi, ki ne morejo 
pričakati novega leta tako 
kot jaz, priredila zabavo, 
kjer bi se lahko razveselili 
in do sitega najedli. Vsem 
otrokom bi opolnoči raz
delila darila. Zase si ne 
želim nič posebnega; rada 
pa bi videla, da bi bili vsi 
ljudje na svetu srečni. Ven
dar vem, da se mi ta želja 
nikoli ne bo uresničila.

Katja Kastelic 
OŠ Trebnje

Moja največja želja 
je, da bi bilo vso zimo 
dovolj snega, da bi se 
sankala in smučala.

Zlatka Ribič 
OŠ Mokronog

Sporočilo KARITAS
Če ste v stiski ali ste pripravljeni komu 

pomagati, se lahko oglasite v pisarni Kari
tas.

Uradne ure so:
vsak torek od 11.00 do 12.00 ure
vsak četrtek od 16.00 do 17.00 ure.
Veseli vas bomo v pisarni za občinsko 

zgradbo.
Moj čas je tudi zate.
Številka žiro računa za prostovoljne daro

ve: 52100-620-10705-197115 2260/68
Eden izmed načinov, s katerim lahko raz

veselite druge, je, da nakažete svoj dar na 
žiro račun KARITAS.

Koncerta jazzovske 
in klasične glasbe

V ponedeljek, 7. decebra, sta v organizaciji Glasbene šole Trebnje v 
stari osnovni šoli koncertirala klarinetist - saksofonist Tomaž Zlobko in 
pianist Blaž Jurjevič. Izvajala sta dela C.Basiea, L.Armstronga, N.Ad- 
deiieya, M. Masseija, S. Rollinsa, D. Ellingtona in C. Parkelj a.

Dogodek je bil izjemen, saj je šlo za prvi koncert tovrstne glasbe v 
Trebnjem tudi nepoznavalci te glasbe so bili navdušeni. Saj sta mlada 
izvajalca muzicirala občuteno, sproščeno in usklajeno. Solistične impro
vizacije so pokazale tehnično obvladovanje instrumenta in izreden 
občutek za to zvrst glasbe. Dvorana je bila polna: obiskovalci so bili 
pretežno mladi - učenci glasbene šole in srednješolci, ki so koncert 
sprejeli z veliko mero navdušenja in z željami, da bi bili tovrstni koncerti 
tudi po šolah, saj se tej glasbi posveča v učnih programih zelo malo 
prostora.

V četrtek, 17.decembra, pa je številno občinstvo navdušila z lirično 
vertuoznostjo na flavti Sonja Lavrinšek - Čampa. Ob prav taki klavirski 
spremljavi Urške Meglič. Izvajali sta dela: G. Ph.Telemanna, J. S. 
Bacha, A. Beaucampa, G. Enescoja in F. Chopina

Prav razveseljivo pa je, da tako dobra instrumentalista, kot sta Tomaž 
Zlobko in Sonja Lavrinšek - Čampa, prenašata svoje znanje na mlade v 
tukajšnji glasbeni šoli.

T.M.

Nov učbeniški komplet

Ne poznate me še. Ime mi je Jakope. 
Malo sem zamudil, a se bom potrudil, 
da vas naučim, kar vem in znam.
V zameno, pošteno, mi boste pokazali, 
kaj vse naj bi tudi Jakopeti znali.

V mesecu decembru je izšel nov delovni zvezek za 
otroke in priročnik za učitelje integriranega pouka prvih 
razredov avtorice Alenke Knez.

V delovnem zvezku, ki je hkrati tudi učbenik so celo
stno zajete vsebine iz narave, slovenščine, matematike in 
ostalih področij, za letni čas ZIMA.

Tako konceptualno zastavljen pripomoček omogoča 
otrokom dojemanje in obravnavo celostnega pogleda na 
življenje in delo. Učitelju pa ponuja ta komplet sklop 
didaktističnega materiala skupaj z mesečnimi, dnevnimi 
in urnimi pripravami, hkrati pa omogoča diferenciran 
pristop k otroku.

Bogate ilustracije in različne naloge spodbujajo razvoj 
posameznih otrokovih področij, začetno branje pa je 
prijetnejše.

Pri Zavodu za šolstvo Slovenije so v pripravi še ostali 
trije delovni zvezki: POMLAD, POLETJE in JESEN.

Tako otroci in učitelji prvega razreda so gradivo sprejeli 
z navdušenjem.

Ana Nahtigal

Družinski dan za osmošolce
Od 10. do 18. decembra letos poteka za osmošolce naše občine pod

projekt DRUŽINSKI DAN.
Ves dan je posvečen družini. Začne se z ravnateljevim nagovorom 

vsem osmošolcem, v nadaljevanju pa je program sestavljen tako, da se 
izvaja dve šolski uri socialno - psihološki vidik družine, zdravstveni in 
pastoralni po eno uro, eno uro pa traja okrogla miza o družini z družino, 
ki tedaj gostuje pri učencih. Za spomin na družinski dan smo pripravili 
tudi zloženko z nekaj gesli: TEBI NA POT. Ob koncu učenci izpolnijo 
tudi anketo, ki bo vodilo za morebitno modifikacijo podprojekta.

Na tukajšnji osnovni šoli, kjer je bil družinski dan 10. decembra, so bili 
učenci navdušeni nad drugačnim pristopom k tej pomembni življenjski 
temi.

Marinka Sila

Krajevna skupnost Šentrupert želi 
vsem svojim krajanom vesele božične 
praznike, veliko osebne sreče in de
lovnih uspehov v novem letu 1993.

TEM C AT E Z d.d.
TOVARNA GIGKTROMATGRIAIA ČATGŽ d.d.

29let

Zeli vsem svojim kup
cem vesele božične pra
znike in srečno 1993.

Podružnica Trebnje
Vsem občankam in občanom, delovnim organiza

cijam ter njihovim delavcem želimo vesele božične 
praznike ter srečno novo leto 1993, veliko zdravja 
sreče in delovnih uspehov.

SLS - podružnica Trebnje 
SKZ pri SLS - podružnica Trebnje 

Zenska zveza pri SLS - podružnica Trebnje

OBČINSKA GASILSKA 
ZVEZA TREBNJE

želi vsem GASILKAM - 
GASILCEM, delovnim ljudem 

in občanom
VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE 

in
SREČNO NOVO LETO 

1993

mmcm
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Trebanjski kegljaški klub pred odločitvami
V letošnji tekmovalni sezo

ni so morali kegljači svoje do
mače kegljišče v Ivančni Go
rici zamenjati za kegljišče v 
Krškem.

Kegljaški klub je bil v Treb
njem ustanovljen petnajstega 
januarja 1971. Doleta 1981 je 
imel treninge na dvosteznem 
kegljišču Opara v Trebnjem, 
nato na kegljišču Čoš v 
Ivančni Gorici, ob ukinitvi te
ga kegljišča pa so se v letošnji 
tekmovalni sezoni morali 
preseliti v Krško, saj drugega, 
bližjega kegljišča na Dolen
jskem ni. Zato se ni čuditi, da 
si v klubu že kar nekaj časa 
prizadevajo za pridobitev ke
gljišča v domačem okolju.

Vseeno je trebanjski klub 
eden najaktivnejših na Dolen
jskem, osvojil je številne na
slove na območnih tekmo
vanjih, večkrat je nastopil na 
republiškem pokalnem tek
movanju, nekajkrat seje ude
ležil tudi kvalifikacij za vstop 
v n. ligo. Uspešni so tudi kot

organizatorji, petkrat doslej 
so izvedli Spominsko tekmo
vanje Franca Maraža, najod
mevnejše pa je njihovo Odrto 
prvenstvo Trebnjega, ki je 
pravzaprav odprto republiško 
prvenstvo, na katerem nasto
pajo najboljši slovenski ke
gljači, tako daje to tekmovan
je preraslo v enega najmočne
jših turnirjev pri nas.

Lansko leto je Kegljaški 
klub Merkator Trebnje praz
noval 20 letnico ustanovitve. 
Za dolgoletno uspešno delo 
sta Slavko Gričar in Ciril Bu
kovec prejela zlato Blovtko- 
vo značko, srebrno pa Milena 
Veber, najboljša trebanjska 
kegljačica, ter Niko Golež da
nes trener ženske ekipe, ki je 
ob 140. letnici kegljaške zve
ze Slovenije prejel tudi priz
nanje za prispevek k razvoju 
športnega kegljanja v Slove
niji.

V letošnji tekmovalni sezo
ni je ženska ekipa začela na
stopati v medregijski repu

bliški ligi - vzhod. Okrepila se 
z nekaterimi dosedanjimi tek
movalkami Kegljaškega 
društva Novo mesto. Po je
senskem delu tekmovanja si 
po dveh zmagah in dveh po
razih med petimi ekipami, 
kolikor jih nastopa v tej ligi, 
trebanjske kegljačice delijo 2. 
do 3. mesto.

Kljub tekmovalnim uspe
hom pa ni v klubu nikogar, ki 
se ne bi bal za preživetje klu
ba. Ali bo klub zmogel v svo
jih vrstah najti toliko moči, da 
se bo lotil temeljitejšega 
iskanja sponzorjev? Ali mu 
bo uspelo najti sponzorje, 
bodo videli v športu, tudifv 
kegljanju, možnost lažjega 
iskanja svojega lastnega trga? 
Zaenkrat klubu Mercator.

Trebnje še ni uspelo niti 
prvo niti drugo. Če mu bo 
uspelo oboje, potem se ke
gljanju v Trebnjem obetajo še 
odlični časi, v nasprotnem pa 
pozaba.

Marko Kapus

Dedek Mraz 
v Športnem 
centru Vita
- Nedelja, 27. decem

bra, in ponedeljek, 28. 
decembra:

novoletni teniški turnir 
za posameznike in za 
dvojice od lO.do 16. ure.

- torek, 29. decembra, 
in sreda, 30. decembra:

Športni center Vita 
Ttojmje od 10. do 22. ure 

do 15. ure 
le irj športne igri-

Dedek Mraz prihaja

iz sneženga raja.

Prinesel bo kup igrač,

lepo knjigo in dolgo šibo.

Za mojo muco Maco

pa pentljico rdečo.

Živa Zakšek 
OŠ Trebnje

- ob 18.30 uri 
mali ognjemet

- od 18.30 do 22. ure 
ansambel Agropop /to
rek/ oz. Peter Pan /sre
da/

- četrtek, 31. decem
bra:

Športni center Vita 
Trebnje:

Skupno pričakovanje 
Novega leta - Pozdrav 
Novemu letu ob 00.00.

Vabljeni.

Prevozi avtobusov
29. in 30. decembra v Športni center Vita Trebnje
a) Redni avtobus na relaciji /Šentjanž/ - Mokronog - Prele

sje - Šentrupert - Slovenska vas - Mirna - Gomila - Trebnje - 
/Ljubljana/ odpelje iz Mokronoga ob 15.00 in pripelje v 
Trebnje ob 15.30. Iz Trebnjega se po isti poti odpelje proti 
Mokronogu ob 19.20.

b) Vlak vozi iz Velikega Gabra v Trebnje ob 13.39, 14.17, 
15.15, 15.38 in 16.40. Iz Trebnjega proti Velikemu Gabru 
odpelje ob 21.25.

Iz Mokronoga v Trebnje odpelje vlak ob 13.31 in 15.42, iz 
Trebnjega proti Mokronogu pa ob 18.25 in 22.10.

c) Avtobusi organizatoija novoletnih prireditev bodo usta
vljali na avtobusnih postajah;

* Mirna /13.00, 15.00/ - Gomila - Športni center Vita 
Trebnje.

Na Mimo bo iz Vite odpeljal ob 19.00 in 21.00 uri.
* Mokronog /14.00,16.00/ - Puščava - Bistrica - Prelesje - 

Šentrupert - Vesela Gora - Slovenska vas - Športni center Vita 
Trebnje.

V Mokronog bo iz Vite odpeljal ob 20.00 in 21.00.
* Trebelno /13.00, 14.30/ - Drečji vrh - Čužnja vas - Mirna 

vas - Roje - Štatenberk /gasilski dom/ - Bitna vas - Radna vas
- Lukovek /križišče/ - Dol. Nemška vas /šola/ - Športni center 
Vita.

Na Trebelno bo iz Vite odpeljal ob 19.00 in 20.30.
* Sela pri Šumberju /13.00/- Zagomica - Bič - Veliki Gaber

- Velika Loka - Štefan - Športni center Vita Trebnje.
Na Sela Šumberk bo iz Vite odpeljal ob 19.00.
* Dobrava/14.30/- Dobrnič - Knežja vas - Občine - Športni 

center Vita Trebnje.
V Dobravo bo iz Vite odpeljal ob 20.30.
* Čatež /15.30/ - Šentlovrenc - Velika Loka - Račje selo - 

Športni center Vita Trebnje.
Na Čatež bo iz Vite odpeljal ob 19.00 uri.
* Trebnje/od 13.00 do 17.00, vsake pol ure/ - Športni center 

Vita Trebnje.
Športni center Vita Trebnje /od 19.00 do 21.30, vsake pol 

ure/.

Milena Veber, najboljša trebaiyska kegljačica
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Prenesite črke iz polj križanke v lik in dobili boste geslo, ki je tesno 
povezano novim letom.

Rešitev gesla pošljite do 11.1. 1993 na naslov Glasilo občanov, Gol- 
lev trg 5, Trebnje.

Žreb bo razdelil naslednje nagrade:

1. nagrada - 5.000,00 SIT

2. nagrada - knjiga

3. nagrada - knjiga

MB Mercator - Gradišče
trgovinsko podjetje, Trebnje, d.d.

Vsem občanom, poslovnim partnerjem in 
še posebej našim kupcem želimo vesele 

božične praznike ter veliko osebne sreče,
zdravja in delovnih uspehov v letu 1993.

Mercator “Gradišče” Trebnje

Prijetne praznike in vse 
dobro v letu 1993 vam zeli

Uredniški odbor glasila občanov.

mnooEčmv Ustanovitelj: Skupščina Občine Trebnje, Goliev trg 5, Trebnje. Izdajatelj PRELEST, d.o.o., Dunajska 7, Ljubljana. Uredniški odbor: Milan Rman 
(glavni in odgovorni urednik), Marko Kapus, Stane Peček in Ivan Gregorčič. Koordinator: Anka Ostanek Tehnično urejanje: Drago Pečenik. Na 
osnovi zakona o prometnem davku (Ur. 1. RS št. 4/92) in mnenja Ministrstva za informiranje (Št. 23/88-92 z dne 18. 2. 1992) sodi časopis med 
proizvode informativne narave po 13. točki tarifne številke 3, za katere se plačuje 5-odstotni davek od prometa proizvodov. Naklada: 5000 izvodov, 
ki se razdeljuje brezplačno. Grafična priprava: MUlUf, d.o.o. Tisk: Aleksander Jovanovič, Litija.


